
 

 

16. februar 2017 

 

 

Med henvisning til § 37 i Inatsisartut’s forretningsorden fremsætter følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Er der indikationer for, at forbruget af hash har været stigende i de sidste 5-10 

år? 

2. Er der dokumentationer for, at den hash der sælges her i landet bliver 

stærkere og stærkere? 

3. Hvor mange unge/børn (under 15 år) er blevet registreret som hash-

misbrugere, og bliver disse flere og flere? 

4. Findes der særskilt behandling af unge/børn (under 15 år) der er konstateret 

som/eller som er blevet afhængige af hash? Hvis dette ikke er tilfældet, er der 

da planer herom? 

5. Hvortil ligger succesniveauet, hvis vi sammenligner behandlinger udenfor de 

hjemlige rammer i forhold til udenbys rammer? 

6. Er der intentioner om at behandle unge/børn hash-misbrugere hjemme hos 

dem selv, som det danske system havde gode erfariner med 

7. Er der taget konkrete tiltag på landets skoler for at oplyse om hashens 

skadelige virkninger? Hvis dette ikke er tilfældet, er der da planer herom? 

 

(Medlem af Inatsisartut Bendt B. Kristiansen, Inuit Ataqatigiit)  

 

Begrundelse: 

I de seneste er det blevet konstateret, at flere og flere unge samt børn under 15 år der trods 

deres unge alder er blevet forbrugere af hash, og at nogen endda har røget sammen med 

deres forældre. 

 

Vi har i det grønlandske samfund behov for at diskutere og oplyse om problemerne mere 

fordomsfrit, og at børneskolerne sender et mere klart signal til forældrene om problemets 

omfang. 

 

Jeg forventer, at svar på mit spørgsmål afgives indenfor 10 arbejdsdage. 


